
PROTOKÓŁ

z przeprowadzenia dyskusji publicznej nad przyjętymi w projekcie 
„Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów sportowych II 

przy Alei Sybiraków w Olsztynie” rozwiązaniami.
Protokół sporządzono w dniu 16.10.2023 r. w Wydziale Urbanistyki i Architektury, 
Urzędu Miasta Olsztyna przez Joannę Prusik - Inspektora.
Na podstawie art. 17 pkt 10 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospo
darowaniu przestrzennym (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 977 ze zm.) w dniu 2 październi
ka 2023 r. przeprowadzono dyskusję publiczną nad rozwiązaniami przyjętymi w pro
jekcie „Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów sportowych II 
przy Alei Sybiraków w Olsztynie.
I. Lista osób stanowi załącznik do protokołu.

II. Głos w dyskusji zabrali:

Magdalena Binerowska Dyrektor Wydziału Urbanistyki i Architektury powitała zebra
nych i poinformowała o temacie spotkania oraz terminach wyłożenia i składania 
uwag do projektu planu. Przedstawiła panią Annę Łukaszewicz Zastępcę Dyrektora 
oraz panią Aleksandrę Miller-Pietrzak - autorkę planu, której oddała głos.
Aleksandra Miller-Pietrzak - omówiła najważniejsze informacje na temat projektu 
planu. Poprosiła o pytania.
Magdalena Binerowska - dodała, że obecnie procedowana jest również koncepcja 
ośrodka sportowego na 4 pełnowymiarowe boiska. Plan jest tak sporządzony, żeby 
można było zrealizować założenia koncepcji, z zachowaniem elementów cennych 
np. historyczne wejście czy istniejąca zieleń.
W. I. - przypomniał tło historyczne powstania stadionu oraz zawirowania związane z 
prawem własności tego terenu. Wyraził potrzebę utworzenia stadionu dla młodych 
sportowców, z niewielkim pomieszczeniem przeznaczonym dla Klubu Warmia. 
Magdalena Binerowska - zgłoszone wnioski zostaną przekazane jednostce meryto
rycznej odpowiedzialnej za proces projektowy ośrodka sportowego.
Pan z sali - zapytał jaka jest maksymalna wysokość zabudowy na terenie objętym 
planem.
Aleksandra Miller-Pietrzak i Magdalena Binerowska - maksymalna wysokość za
budowy na terenie 2US jest strefowana poprzez linie rozdzielające strefy wysokości 
zabudowy i oznaczone odpowiednimi literami. Wysokość kształtuje się od 25m (wy
sokość namiotu pneumatycznego nad boiskiem) na terenie oznaczonym lit. c, 18m - 
na terenie oznaczonym lit. b i 5m - lit. a. W planie wskazano 40% terenu biologicznie 
czynnego - w ten wskaźnik wlicza się boisko z naturalną murawą. Plan miejscowy 
daje szeroki zakres możliwości, tworzy strukturę, która może zostać wypełniona pro
jektami architektonicznymi. Żeby umożliwić realizację dwóch boisk ze sztuczną mu
rawą oraz obiektów obsługujących należało przyjąć wskazany procent terenu biolo
gicznie czynnego i opisać definicję terenu biologicznie czynnego.
J. J. - zapytał, w którym miejscu ma powstać 25-metrowy obiekt oraz czy nie zosta
nie naruszone wejście na teren działek od strony salonu samochodowego na ul. Ra
taja.
Magdalena Binerowska - mamy do czynienia z miejscowym planem nie projektem 
zagospodarowania czy odzwierciedleniem samej koncepcji. Przyjęte współczynniki w 
projekcie miejscowego planu pozwolą na realizację procedowanej koncepcji, ale nie 
wskazują konkretnych lokalizacji poszczególnych elementów ośrodka sportowego. 
Ogrody działkowe nie są objęte omawianym projektem planu, ponieważ na ich tere
nie obowiązuje nadal poprzedni plan miejscowy z 2014 roku. Procedowany plan do-



tyczy tylko i wyłącznie terenu Gminy (określonego czerwoną granicą). Bez względu 
na realizację koncepcji plan będzie obowiązywał.
A. B. - reprezentuje Polski Związek Działkowców, dopytała czy działka ogrodów 
działkowych może w przyszłości zmienić swoje przeznaczenie.
Magdalena Binerowska - każdy plan miejscowy można zmienić, jednak na dzień 
dzisiejszy nie przewiduje się zmian obowiązującego planu na terenie ogrodów dział
kowych.
Obowiązują również inne przepisy prawa mówiące o tym, że działka przekazana w 
użytkowanie na określoną funkcję, w pierwszej kolejności wymagałaby zrzeczenia 
się prawa do użytkowania. Zmieniany obecnie plan dotyczy tylko działki gminnej bez 
naruszania terenów ogrodów działkowych.
P. P. - czy plan przewiduje inne funkcje oprócz piłkarskich, takich jak niszowe sporty 
ogólnodostępne typu: krykiet.
Magdalena Binerowska - główne przeznaczenie to tereny sportu i rekreacji, tereno
we obiekty sportowe, boiska z nawierzchnią trawiastą i sztuczną, trybuny, zadasze
nia, hale pneumatyczne itd. bez wskazania konkretnego sportu, który może być upra
wiany na tym terenie. Plan miejscowy daje szeroki wachlarz możliwości.
Mirosław Arczak - Radny RM - kłopotliwe w odbiorze jest procedowanie miejsco
wego planu przez jeden Wydział a koncepcji przez inny Wydział Urzędu Miasta. To 
duży plus ale również minus. Na plus, że powstanie nowoczesny obiekt piłkarski, na 
minus - nakładanie się dwóch procesów, wskutek czego głosy oraz postulaty za prze
znaczeniem tego terenu na inne dyscypliny sportowe nie są kierowane do właściwej 
procedury. Źle się dzieje, że koncepcja nie jest procedowana w sposób otwarty, z do
stępem chętnych. Nie ma planów żeby ogrody działkowe wykorzystywać na inny cel. 
Pani z sali - to po co jest niebieska linia na rysunku planu.
Magdalena Binerowska - wyjaśniła, że po to jest zmieniany miejscowy plan na 
działce gminnej, żeby nie było potrzeby zajmowania innych terenów pod ośrodek pił
karski. Ośrodek piłkarski nie będzie realizowany na działkach ogrodów.
P. J. - gdzie będzie zlokalizowany parking.
Magdalena Binerowska - parking będzie zorganizowany na terenie US. W projek
cie planu wpisane są miejsca postojowe do obsługi terenów sportowych.
Pani z sali - działkowcy na walnym zebraniu zadają pytania o przyszłość ogrodów 
działkowych i nie wiadomo co im przekazać.
Magdalena Binerowska - plan jest aktem prawa miejscowego i obejmuje tylko 
działkę gminną i tylko dla tej działki są ustanawiane zapisy i sposób zagospodarowa
nia.
Robert Szewczyk - potwierdził, że inwestycja będzie się odbywała tylko na terenie 
miasta i nie przekroczy tej granicy. Kolejnym krokiem po uchwaleniu planu będzie 
przygotowanie przez OSIR projektu budowlanego i pozyskanie funduszy na inwesty
cję.
Magdalen Binerowska - zapewniła, że koncepcja jest tak realizowana, żeby infra
struktura techniczna nie wychodziła poza działkę gminną.
Pani z sali - jak zagospodarowane będą wody opadowe na terenie planu. 
Aleksandra Miller-Pietrzak - przez teren ośrodka przebiega sprawny kolektor kana
lizacji deszczowej o średnicy 500 mm, do tej pory wszystkie obiekty na tym terenie 
były do niego podłączone. Ogrody działkowe mają niezależny system rowów, którymi 
wody są odprowadzane do niewielkiego jeziorka. Wody opadowe nie mogą być kie
rowane na sąsiednie działki, tylko rozprowadzane na własnej działce. W omawianym 
planie ustalenia nakazują aby wody opadowe odprowadzane były do istniejącego ko
lektora oraz zbiorników na deszczówkę, która następnie będzie wykorzystywana do 
podlewania boisk trawiastych.



Pani z sali - skąd się biorą wody opadowe z osiedla olimpijskiego na terenie ogro
dów działkowych, powodując ich zalewanie. Czy sytuacja się nie powtórzy w tym 
przypadku.
Aleksandra Miller-Pietrzak i Magdalen Binerowska - istniejący kolektor o średnicy 
0,5 m obsłuży teren inwestycji. Plan miejscowy nie reguluje kwestii działania systemu 
odprowadzania wód deszczowych w sąsiedztwie. Wskazuje, że wody opadowe mają 
być odprowadzone i retencjonowane, ale nie wskazuje w jaki sposób ma się to odby
wać, ponieważ tę kwestię regulują inne przepisy prawa.
Grupa mieszkańców Niedźwiedzia - zwrócił uwagę na: niedrożne kdlektory, pusty 
zbiornik retencyjny, wylewające rowy - to są tematy do załatwienia, nie tylko miejsco
wy plan. Należy patrzeć na tereny sąsiednie, powinny pojawić się parkingi, co po
wstanie na terenie po salonie samochodowym, jeśli nowa zabudowa mieszkaniowa 
to tworzy się kolejny problem. Czy na terenie planu była dokonana inwentaryzacja 
zieleni, ponieważ występują tam cenne drzewa.
Magdalen Binerowska - patrzymy na miasto, jednak nie da się całego miasta objąć 
miejscowymi planami. Wyjaśniła, że sukcesywnie je sporządzamy. Szanujemy Pań
stwa zaangażowanie ale w prowadzonej procedurze planistycznej zajmujemy się tyl
ko terenem objętym granicą planu. Inwentaryzacji zieleni do planu nie sporządzano, 
ale przy sporządzaniu projektu budowlanego taka inwentaryzacja będzie wymagana. 
Mirosław Arczak - czy możemy mówić o wskaźniku miejsc postojowych, jaka bę
dzie maksymalna wielkość parkingu dla obsługi obiektów sportowych. Parking po 
drugiej stronie al. Sybiraków jest zaprojektowany i jest włączony w dokumentację re
montu całej ulicy Sybiraków.
Magdalena Binerowska - będzie realizowane ok. 130 miejsc postojowych na po
trzeby ośrodka.
Pan z sali - kiedy rozpocznie się budowa tego obiektu sportowego.
Robert Szewczyk - będziemy starali się pozyskać dofinansowanie z budżetu pań
stwa na realizację tej inwestycji.
Mirosław Arczak - obecnie nie wiemy ile ośrodek będzie kosztował i w jaki sposób 
zostanie sfinansowany. Projekt wykonawczy da odpowiedź w sprawie kosztów.
Pani z sali - działka będąca w użytkowaniu działkowców, ma przeznaczenie w obo
wiązującym planie. Czy przy okazji można zmienić obecny plan.
Magdalena Binerowska - obecnie nie możemy się zobowiązać do zmiany planu, 
można złożyć wniosek do planu ogólnego w tym zakresie.
Mirosław Arczak - w jaki sposób będzie użytkowana zabudowa substandardowa: 
baraki, warsztaty znajdujące się na tyłach budynku medycznego.
Magdalena Binerowska - do czasu zagospodarowania terenu zgodnie z planem ist
niejąca zabudowa może funkcjonować w dotychczasowy sposób.
S. K. - dlaczego promowany jest ten stadion a nie stadion leśny.
Magdalena Binerowska - omawiany plan dotyczy tylko tego terenu, stadion leśny 
jest usankcjonowany w innym obowiązującym planie miejscowym.
III. Ustalenia z dyskusji:

Mieszkańcy zostali poinformowani o zapisach projektu planu, wyjaśniono poruszone 
kwestie oraz poinformowano o możliwości złożenia uwag do projektu planu w formie 
papierowej lub mailowej do dnia 19 października 2023 r.

Protokół sporządzono w 3 egzemplarzach, z przeznaczeniem:

1) dla prezydenta miasta;

2) do dokumentacji planistycznej;

3) do publicznego wglądu.



Protokół zawiera 4 ponumerowane strony. 

Olsztynj dniaJ 6.10.2023 r.

(podpis osoby sporządzającej protokół)
PREZYDENT/OLSZTY N A

Ki
podpis Prezydenta OlsJtyl


